
1 

 

 

 

 

 
中文姓名：  
Chinese Name 
英文姓名：                                             （欲申請中英版喪失國籍許可證書者，本項請詳實填寫） 
English Name  
出生日期：民國   年  月   日 
Date of birth 

國民身分證統一編號： 
National ID No. 

 性別： 
Sex 

護照號碼：  
Passport No. 

擬(已)取得國籍： 
Intending to Acquire or Already Acquired Nationality 

  出生地： 
  Place of birth 

                          國內戶籍地址： 
                                       (國內曾設有戶籍者，應詳實填寫國內原戶籍地址，國內未曾設有戶籍者，由受理機關加蓋「無戶籍」章戳)  
                                            
                          Domestic Household Registration Address 
                          （國內送件欲申請中英版喪失國籍許可證書者，請詳實填寫英文地址) 

 
                          國外住居所 Foreign Residence Address： 
                          （國外送件欲申請中英版喪失國籍許可證書者，請詳實填寫英文地址) 

                          (Those who plan to apply for the permit certificate for the loss of their nationality in the Chinese / English version shall 

fill in the English address.) 
 

 

 

喪失國籍原因：自願喪失 
Reason for the Loss of Nationality 
法令依據：國籍法第 11 條第 1 項第 3 款 
Governing Law 

 

關係人中文姓名： 
Chinese Name of the Related Person 

出生日期：民國   年  月  日 
Date of birth 

國民身分證統一編號或外僑居留證統一證號：  
National ID No. or ARC/APRC No. 

住居所： 
Address of Residence 

 

 

  

 

 

稱謂： 
Relationship 

國籍： 
Nationality 

 
 

 

 

 

 

 

申請人：                                （簽章） 
Applicant                                                   (Sign or Seal) 

申請日期： 
Date of Application 

國內聯絡人姓名： 
Name of Domestic Contact Person 

掃瞄人員： 
Scanning Person 

 

 

 

法定代理人：                    （簽章） 
Legal Representative                          (Sign or Seal) 
申請人聯絡電話： 
Applicant's Tel. 

國內聯絡人聯絡電話： 
Tel. of Domestic Contact Person 

影像核對人員： 

Image-Verifying Person 

證書類別：□中文版□中英版(漢語拼音) 

          □中英版(通用拼音)  

「 
相片黏貼處 

（比照國民身分證相片規格） 

Please paste photo here 

(Same specification applied to 

national ID cards) 

 

喪失國籍申請書 
Application form of Loss the ROC Nationality 

Version: □Chinese □Chinese/English(Hanyu Pinyin)  

        □Chinese/English (Tongyong Pinyin) 
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本人          (親自簽名  Sign and seal in person)申請喪失中華民國國籍，確未具有國籍法第

十二條第二款(現役軍人)、第三款(現任中華民國公職者)及第十三條第一款至第五款(為偵查或審判中之刑

事被告、受有期徒刑以上刑之宣告，尚未執行完畢者、為民事被告、受強制執行，未終結者、受破產之宣

告，未復權者)之情形，如有不實，願負法律責任。 
I hereby apply for the loss of ROC nationality under the circumstances where I am not an active-service soldier as referred to 
in Subparagraph 2 of Article 12 of the Nationality Act, an incumbent government employee as referred to in Subparagraph 3 
of the same Article and Act, and a criminal defendant under investigation or trial; the one sentenced to imprisonment in a 
final and conclusive judgement and having yet to complete the jail service; a civil defendant; the one in compulsory execution 
in which the execution has yet to be finalized; or the one declared bankruptcy in which the rights have yet to be restored as 
referred to in Subparagraph 1 to Subparagraph 5 of Article 13 of the same Act. In case of any misrepresentation, I am willing 
to bear any arising legal liability. 

 

附繳證件 Attached certificates / documents 
□具有我國國籍之證明。 
  The certificate proving possession of ROC nationality 

□無欠繳稅捐及租稅罰鍰證明(含國稅及地方稅)。【□授權由戶政機關代查】 
  The certificate proving no non-payment taxes and fines (including national taxes and local taxes)  
  (□ Authorize the household registration office to check for the applicant)   
□廢止戶籍登記申請書。 
  Application for annulment of household registration. 

□我國有效護照已加簽為僑居身分或取得僑居國外身分證明或役政用華僑身分證明書。 
  Valid ROC passport with endorsement of the overseas Chinese status, certificate proving acquisition of the overseas 

Chinese identity or overseas compatriot identity certificate for military service purpose. 

□證書規費（國內送件：□郵政匯票新臺幣 1200 元。國外送件：□美金 50 元。） 

  □有國民身分證及國內發卡銀行之晶片金融卡可網路繳費新臺幣 1200 元；網路繳費原則上不開立收

據，是否開立收據：□是 □  否；要件不符退款帳戶名稱：       ，轉帳銀行：      

銀行       分行，帳號：              ，詳如后附國籍規費網路繳費作業流程及須知） 
Certificate fee (Domestic delivery:□NT$1,200 paid by postal money order; Foreign delivery: □ US$50 ) 
□ Those who have the national ID card and the IC ATM card issued by a local card issuance bank may pay NT$ _____ 

online; NT$1,200 or paid on line; Do you need to accept a receipt ? □Yes. □No; If you failed to permit which bank would 
you like to refund of your Certificate fee: Account name:             ,Tranfer bank:                , Account 
number:              ; Details such as attached nationality fee online payment process and instructions. ) 

 

 

 

 

 

 


